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Protokół nr 31/2021 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 15 listopada 2021 r. w godz. od 1600 do 1635 

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji – on-line 

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Tadeusz Czerwiecki  

4. Anna Maria Gawlińska – on-line  

5. Jacek Juszkiewicz – on-line  

6. Kamil Lauryn  

7. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

8. Marek Lech Zborowski – Weychman – on-line 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

 

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu  

3. Karol Świerzbin – Centrum Informacji Turystycznej w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu do 

porządku posiedzenia, w brzmieniu „Zmiana na stanowisku wiceprzewodniczącego Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach”.  

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

wnioskiem formalnym. 

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało  -   8 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

 

Uzgodniono, że będzie to punkt 2., w związku z czym ulegają przesunięciu kolejne punkty.  
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Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 30/2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 października 2021 r. 

2. Zmiana na stanowisku wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

3. Sprawozdanie z działalności Centrum Informacji Turystycznej w sezonie turystycznym do 

października 2021 r.  

4. Wolne wnioski. 

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 30/2021 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 października 2021 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2  

Zmiana na stanowisku wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że w związku z tym, że został wybrany na 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach, prosi o przyjęcie rezygnacji  

z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 

Zaproponował, aby stanowisko to objął Wojciech Pająk, który pełnił już kiedyś tę funkcję.   

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy są jeszcze inne kandydatury. Zgłoszeń nie było, wobec 

czego przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad wyborem wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

za pozytywną opinią głosowało  -   8 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji pogratulował Wojciechowi Pająkowi nowej 

funkcji, jednocześnie dziękując Markowi Zborowskiemu-Weychmanowi za dotychczasową 

współpracę.  

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z działalności Centrum Informacji Turystycznej w Suwałkach w sezonie 

turystycznym do października 2021 r.  

– Materiał stanowi załącznik nr 2  do protokołu.  
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Karol Świerzbin z Centrum Informacji Turystycznej przedstawił pokrótce sprawozdanie. 

Powiedział, że ujęto w nim wydłużony czas, czyli od początku roku, ponieważ okres letni 

liczony od maja, nie daje pełnego obrazu, jak wygląda ruch turystyczny.   

Następnie dodał, że pomimo pandemii COVID cały czas jest przyrost ruchu turystycznego  

 CIT – do końca października odwiedziło je o ponad 1,5 tys. osób więcej, niż rok wcześniej.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że brak jest jednolitej strony internetowej, 

która poza informacją turystyczną na temat Suwałk, zawierałaby również informacje na temat 

imprez odbywających się w mieście. Zapytał, czy jest możliwość, aby taką stronę prowadziło 

Centrum Informacji Turystycznej, np. w przyszłym roku.  

Następnie zapytał, czy zostanie uruchomiony punkt CIT w Plazie, którą odwiedza wielu 

turystów i mieszkańców miasta oraz okolic. Punkt – jak powiedział radny – mógłby 

rozpowszechniać informacje turystyczne i kulturalne. Zapytał Karola Świerzbina, co myśli  

o takiej możliwości reklamy miasta. 

 

Karol Świerzbin odpowiedział, że pracownicy Centrum Informacji Turystycznej 

powiadamiają turystów i gości odwiedzających o wszystkich imprezach, o których dostają 

powiadomienia.  Wspomniał, że co roku wysyłają prośby do różnych organizatorów, aby 

informowali CIT o planowanych wydarzeniach i imprezach, jednocześnie zauważył,  

że większość organizatorów nie dostarcza takich informacji albo robi to w ostatniej chwili. 

Powiedział, że jeśli będą wpływały z odpowiednim wyprzedzeniem, nie widzi przeciwskazań, 

aby pracownicy CIT informowali odwiedzających o tych planowanych imprezach.  

Jeśli chodzi o dodatkowy punkt w Centrum handlowym Plaza, Karol Świerzbin powiedział, 

że wolałby skupić się nad dobrym działaniem jednego punktu przy ul. Hamerszmita. 

Wspomniał, że wnioskowano o zwiększenie dotacji z Miasta przeznaczonej na działanie CIT, 

co ma związek m.in. ze wzrostem płacy minimalnej. Podkreślił, że dotacja na działanie CIT 

nie była zwiększana od czasu powierzenia prowadzenia CIT organizacjom pozarządowym i 

utrzymuje się na stałym poziomie 100 tys. zł rocznie. Dodał, że koszty idą w górę, dlatego 

proponuje, aby najpierw zadbać o funkcjonowanie jednego punktu w pełni, zamiast 

generowania kolejnych kosztów związanych z utworzeniem i prowadzeniem drugiego punktu.  

 

Wojciech Pająk zapytał o finansowanie CIT w przyszłym roku, związane ze wzrostem 

kosztów osobowych. Zapytał, czy jest to przewidziane w budżetach dotacyjnych w ramach 

programu współpracy, ponieważ, jak powiedział padały różne kwoty i chciałaby się upewnić, 

czy kwota 150 tys. zł jest ostateczna.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że kwota na działalność 

Centrum Informacji Turystycznej będzie zależała od ostatecznego kształtu uchwały 

budżetowej. Wspomniał, że korekta dotychczasowej kwoty, związana z podniesieniem płacy 

minimalnej, jest przewidziana w projekcie budżetu. 

 

Agnieszka Domalewska – p.o. Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu, powiedziała, że stara 

się rozpatrywać różne warianty funkcjonowania CIT-u. Zauważyła przy tym, że jest potrzeba 
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na zwiększenie kwoty, ale jeszcze trwają prace w tym zakresie. Powiedziała, że CIT zostało 

odciążone, jeśli chodzi o wyjazdy na targi czy organizację spotkań klubu podróżnika i nie 

ulega wątpliwości fakt, że koszty osobowe rosną. Zaznaczyła, że trwają intensywnie 

rozmowy o tym, co daje certyfikacja, bo CIT w Suwałkach ma obecnie 4 gwiazdki, jako 

jedno z trzech w woj. podlaskim i dobrze by było to utrzymać, aby zarówno mieszkańcy, jak i 

turyści byli zadowoleni z obsługi. Podkreśliła, że ważne jest też to, aby utrzymać obsługę w 

językach obcych na najwyższym poziomie i że starają się podnieść budżet o min. 30%.  

 

Anna Gawlińska odniosła się do punktu „Inne”, gdzie turyści zgłaszają zastrzeżenia do 

oferty turystycznej w regionie. Zauważyła, że to szersza sprawa, nie tylko kwestia 

funkcjonowania CIT-u, ale tego, jak można byłoby poprawić tę ofertę. Powiedziała, że ze 

sprawozdania wynika, że wśród zastrzeżeń turyści zgłaszali m.in. małą liczbę atrakcji dla 

mniejszych dzieci.  

Anna Gawlińska powiedziała, że taką ofertę ma np. Suwalski Ośrodek Kultury,  

ale zastanawiała się, czy można by z niej korzystać również w wakacje czy długie weekendy. 

Podkreśliła, że warto byłoby się zastanowić nad zwiększeniem oferty zajęć dla rodzin z 

małymi dziećmi, które odwiedzają Suwałki i okolice.  

 

Wojciech Pająk w nawiązaniu do poprzedniej wypowiedzi i danych zawartych  

w Sprawozdaniu powiedział, że coraz mniej przyjeżdża grup zorganizowanych a coraz więcej 

osób podróżujących indywidualnie, m.in. rodzin z dziećmi. Powiedział, że chodzi o to, że do 

nich trzeba się dostosować z czasem i dostępnością usługi, a nie o to, żeby oni przyjeżdżali na 

konkretną godzinę np. do SOK-u. Stwierdził, że taką lukę mogłaby zapełnić oferta 

komercyjna i jest to kwestia współpracy podmiotów prywatnych z CIT-em, żeby zaoferować 

ich usługi, jako dostępne w czasie wakacji.  

 

Karol Świerzbin powiedział, że przychyla się do wypowiedzi Wojciecha Pająka – nie chodzi 

o zajęcia w SOK-u dla grup zorganizowanych, ale bardziej o atrakcje dla całych rodzin  

z dziećmi, takie jak np. wioska bajek przy Muzeum Marii Konopnickiej, pracownia ceramiki 

czy papugarnia.  

 

Anna Gawlińska dodała, że skoro oferta komercyjna jest coraz większa, dobrze by było, 

żeby informacje trafiały do CIT-u, aby pracownicy mogli powiadamiać odwiedzających  

o możliwościach spędzania wolnego czasu. Wtedy być może nie będzie punktu dotyczącego 

zastrzeżeń o zbyt małej liczbie atrakcji.  

 

Karol Świerzbin powiedział, że CIT cały czas zbiera takie informacje i współpracuje  

z prywatnymi usługodawcami i kieruje turystów w miejsca, o których wie.   

  

Bogdan Bezdziecki powiedział, że Centrum Informacji Turystycznej jest bardzo ważną 

instytucją i trzeba zrobić wszystko, aby funkcjonowało, jak najlepiej i bez zakłóceń. 

Wspomniał o tym, że strona finansowa jest bardzo istotna i trzeba się nad nią pochylić. Dodał, 

że należy również wziąć pod uwagę kwestię certyfikacji, aby możliwe było utrzymanie 4 

gwiazdek.  
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Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z działalności Centrum 

Informacji Turystycznej w sezonie turystycznym do października 2021 r., zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 4 

Wolne wnioski. 
 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że wpłynęła prośba od Przewodniczącego Rady Miejskiej 

związana z Interpelacją zgłoszoną przez radną Annę Ruszewską, która dotyczyła 

ustanowienia w Suwałkach roku 2022 – Rokiem Marii Konopnickiej. Powiedział, że chciałby 

poddać ten temat pod dyskusję i poprosił o zaopiniowanie go przez Komisję, w kontekście 

tego, że rok 2022 został ustanowiony przez Sejm RP Rokiem Marii Konopnickiej.  

– Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że skoro rok 2022 został ogłoszony Rokiem Marii 

Konopnickiej w całej Polsce, to nic nie stoi na przeszkodzie, aby podkreślić to również w 

Suwałkach, m.in. z racji pochodzenia poetki.  

 

Wojciech Pająk zgłosił wątpliwość, która dotyczyła tego, że skoro Sejm uchwalił już rok 

2022 Rokiem Marii Konopnickiej i w jej biografii jest jasno napisane, skąd pochodzi, to czy 

nie można po prostu świętować tego roku w szkołach, muzeum, bibliotece, które są nazwane 

jej imieniem. Zastanawiał się czy uchwała Rady Miejskiej w Suwałkach nie będzie tylko 

powielaniem prawa, które już jest w ustanowione w Polsce.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że odbyła się dyskusja nad tym tematem i zdaniem 

Prezydenta Miasta Suwałk nie ma formalnych przeciwskazań dla ustanowienia w Suwałkach 

roku 2022 - Rokiem Marii Konopnickiej, aby podkreślić to wydarzenie lokalnie. Podkreślił 

jednocześnie, że ostateczna decyzja w tej sprawie należy do Rady Miejskiej.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że podejrzewa, że od strony wydatkowej i tak pewne 

wydarzenia będą się odbywały, czy to w ramach Roku Marii Konopnickiej ogólnopolskiego 

czy też obchodzonego lokalnie. Powiedział, że ustanowienie roku M. Konopnickiej w mieście 

to kwestia symboliczna.  

 

Do obrad Komisji Kultury, Sportu i Turystyki dołączyła radna Anna Ruszewska, jako 

autorka Interpelacji w sprawie ustanowienia roku 2022 w Suwałkach – Rokiem Marii 

Konopnickiej.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że złożyła Interpelację w w/w sprawie a jej główną intencją 

było uczczenie Marii Konopnickiej w Suwałkach, tym bardziej, że – jak podkreśliła – wiele 

instytucji nosi imię tej sławnej poetki. Powiedziała, że warto doceniać kobiety i zaznaczać to.  

 

Jacek Niedźwiedzki zaznaczył, że rok 2022 jest ustanowiony przez Sejm RP rokiem trzech 

kobiet – Marii Konopnickiej, Wandy Rutkiewicz i Marii Grzegorzewskiej.  
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Członkowie Komisji nie mieli więcej uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

wnioskiem. 

 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało  -   8 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

 

Bogdan Bezdziecki podsumował, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki podjęła stanowisko 

rekomendujące podjęcie uchwały przez Radę Miejską w Suwałkach w sprawie ustanowienia 

w Suwałkach roku 2022 – Rokiem Marii Konopnickiej.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Anna Ruszewska podziękowała za pozytywny wynik głosowania.  

 

 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.    

 

 

 

     Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

                            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                       Bogdan Bezdziecki 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej    
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Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


